
شهروند|  رئیس جمهوری روز گذشته در پنجمین 
اجلاس بین المللی مجمع جهانی شهرهای اسلامی در 
قزوین، ضمن انتقاد از سیاست های برخی شهرداری ها 
در تراکم فروشــی برای تأمین درآمد اظهار کرد: تأمین 
درآمدهای شــهری از منابع نادرست و فروختن فضایی 
که به مردم تعلق دارد و در اختیار گذاشتن تراکم عظیم 
در اختیار یک سرمایه داری که می تواند همه خانه های 
آن محل و اطراف را تحت تأثیر قرار دهد، نه تنها از لحاظ 
فرهنگی و دینی، حتی از لحاظ آرامش و زیبایی بصری 
نیز صحیح نیست. انتقادات از تراکم فروشی و شهرفروشی 
خصوصا در دوره شهرداری محمدباقر قالیباف ازجمله 
مواردی است که منتقدان شــهردار فعلی تهران بسیار 
به آن اشاره کرده اند. در سال های گذشته و با رکود بازار 
مسکن این بخش از درآمد شهرداری ها کاهش چشمگیر 
داشــته و شــهرداری تهران به راه هــای جدیدی برای 

درآمدزایی دست زده است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی ریاســت جمهوری، 
حسن روحانی در ادامه اظهاراتش افزود: ساختمان های 
بلند مانند سد بزرگی جلوی دید صدها و هزاران خانه را 
می گیرد و حتی دیدن آسمان و ســتاره ها را برای مردم 
دشوار می ســازد و از لحاظ شهرسازی نادرست است. او 
سپس پرسید: آیا باید برای تأمین درآمد شهری، حقوق 
مردم بدون اجازه آنها فروخته شود و برای حقوق شهری و 

زندگی و رفاه مردم، ارزش کاملی قایل نبود؟
روحانی گفت: در ظاهر پــارک و محل تفریحی برای 
رفاه و اوقات فراغــت مردم ایجاد می شــود، اما مهمتر 

از تأسیس این پارک این اســت که پول آن از کجا تهیه 
شده است. اگر باغات شهرها، تغییر کاربری داده شده و 
با پول آن، پارک ایجاد شده باشد، آیا این می تواند اقدامی 
به نفع مردم باشد؟ رئیس  جمهوری تصریح کرد: بدترین 
تأمین درآمد برای شهرها و شهرداری ها، فروختن حقوق 
مردم، فضاهای سالم شهری و نابود کردن باغ ها و درختان 
کهنسال است و این بدتر از آن است که نفت را فروخته و از 

پول آن برای حقوق کارمندان استفاده شود.
روحانی خاطرنشــان کرد: اگر نفت به عنوان یک حق 
بین نسلی محسوب می شود و باید پول آن سرمایه گذاری 
شود، فضاهای شهری، کوه ها، مراتع، دریاچه ها و تالاب ها 

هم جزو منابع بین نسلی هستند.
رئیس جمهــوری گفت: همان طور کــه حق نداریم 
ســاختمان هایی را که مربــوط به میــراث فرهنگی 
اســت ویران کرده و به فروش برســانیم تا به جای آن 
آثار باســتانی، برجی به پا شــود، این حق را هم نداریم 
 که محیط  زیســت و باغــات زیبای اطراف شــهرها را 
تخریب کنیم. روحانی با اشاره به این که دولت آماده تهیه 
لوایح برای اداره شهرها از طریق منابع مشروع است، گفت: 
نباید آینده شهرها و راحتی مردم را از بین ببریم. اگر قرار 
است تراکم بفروشیم تا برای شــهر تونل، بزرگراه و پل 
درست کنیم این فایده ای ندارد، چرا که در نتیجه همین 
فروش تراکم، جمعیت محلات و شــهر افزایش می یابد 
و همان بزرگراه و خیابانی که از پول تراکم ساخته شده 
است تبدیل به پارکینگی بزرگ می شود و مشکل ترافیک 
نیز حل نمی شــود.رئیس جمهوری با بیــان این که اگر 

بناست برای حل مسائل شهری اقدام کنیم، باید اقدامی 
جامع و همه جانبه را مدنظر قرار دهیــم، افزود: برخی 
مشکلات زیست محیطی و شهری پیچیدگی هایی دارد 
که رفع آنها نیازمند زمان طولانی تری است. اما بخشی از 
مشکلات محیطی و شهری هست که می شود آنها را در 

زمان کوتاه تری حل وفصل کرد.
روحانی گفت: وقتی نیروگاه های ما در کنار شهرها و 
با نفت کوره کار می کنند، وقتی خودروهای فرســوده 
در شــهرها تردد می کنند، وقتی کیفیــت گازوییل و 
 بنزین مصرفی خودروها و ســوخت مورد استفاده برای

 گــرم کردن خانه هــا باعث آلودگی محیط شــهری و 
محیط  زیست می شــود، این مشــکلات را می توان در 
مدت کوتاه تری حل وفصل کرد. رئیس جمهوری تصریح 
کرد: خودرو برای تأمین رفاه مردم است و اگر قرار باشد 
همین خودرو سلامت محیط  زیست و آسایش ما را ضایع 
کند، قطعا نمی تواند در چارچوب ایجاد یک شهر سالم و 
محیط  زیست مناســب به کار ما بیاید. ما نیازمند نوعی 
از مدیریت و اداره پایدار هستیم که در آن حفظ محیط  
زیست و توجه به چنین مسائل جانبی در زندگی مردم 

مورد توجه باشد.
حسن روحانی همچنین در سخنانی انتخاباتی در جمع 
مردم قزوین گفــت:»: بحث انتخاب یک رییس جمهور 
نیست بلکه بحث آن است که از امروز به بعد می خواهیم 
مسیر آزادی بیان را ادامه بدهیم یا خیر؟ بحث این است 
که آیا می خواهیم فضای امنیتی در دانشگاه های ما حاکم 
شود یا خیر؟ او با بیان اینکه آیا فضای جامعه باز شود یا 

بسته شود؟ خاطرنشان کرد: آیا می خواهیم فضای تقابل 
و تنش با جهان را ادامه بدهیم یا فضای روابط عزتمدانه و 
قدرتمدانه را با دنیا ادامه دهیم؟ آیا می خواهیم شاهد آن 
باشیم که در بازار ما ثبات و امنیت حاکم باشد یا آنکه هر 

ساعت و هر لحظه منتظر تغییری باشیم.  
این نامزد انتخابات ریاســت جمهوری با بیان اینکه 
بعضی ها شــرایط ۴ ســال قبل را فراموش کردند، ابراز 
داشت: در سال ۹۲، شش میلیون گندم برای نان مردم 
وارد کردیم اما در سال ۹۵ ســه میلیون گندم ما آماده 
صادرات بود. می خواهیم فضای جامعــه ما به گونه ای 
باشد که بازار نفتی که از دســت داده بودیم و عربستان 
آن را تصاحب کروه بود بازپس بگیریــم و امروز آن را باز 
پس گرفته ایم. روحانی با اشــاره به توان ایران در تولید 
و صادرات نفت بیان کرد: ۳ میلیون و ۸۰۰ هزار بشــکه 
نفت نفت تولید می کنیم و ظرف چند ماه یک میلیون 
بشکه افزایش صادرات داشــته ایم. باز پس گرفتن این 
بازار و تولید و صادرات نفت یعنی قــدرت ملی. او ادامه 
داد: برخی فکــر می کنند این دولــت از قدرت نظامی 
خود غافل شــده اســت ولی به وزیر دفاع گفته ام این 
مساله را با وضوح به مردم تشــریح کند که در سه و نیم 
گذشته به اندازه ۱۰ سال سلاح تولید کرده ایم. روحانی 
تاکید کرد: آیا امروز عزت و عظمت را می خواهیم ادامه 
بدهیم؟ آیا می خواهیم برای انتقــال پول به صرافی ها 
بازگردیم یا از سیســتم بانکی جهانی استفاده کنیم؟ 
آیا می خواهیم به شــرایط حصر ایران بازگردیم یا آنکه 
می خواهیم شرایط حصر ایران را برای همیشه برداریم.

تا انتخابات

فروختن حق مردم  بدترین  راه تامین درآمد در شهرداری ها  

رئیس قوه قضائیه: 

جمهوری اسلامی فضای تنفس و سبک 
زندگی جدیدی خلق کرده است

فارس| آیت الله آملی لاریجانی رئیس قوه قضائیه 
در دومین روز از بیست و دومین همایش سراسری 
فرماندهان، رؤسا و مدیران نیروی انتظامی در ستاد 
فرماندهی نیروی انتظامی با تشــکر از فرماندهان 
نیروی انتظامی که با تلاش و انجام وظایف، امنیت را 
برای مردم به ارمغان آورده اند، به مسأله امنیت اشاره 
و اظهار داشــت: امنیت در کشــور یک نیاز اساسی 
است، درست مثل برخی نیازهای ضروری که بودن 
 آن زندگی را برای مردم آســان کرده است. رئیس
 قوه قضائیه گفت: انصافا جمهوری اسلامی برای همه 
ما یک فضای جدید برای تنفس و ســبک زندگی 
جدید خلق کرده اســت. نظام جمهوری اســلامی 
بستر را برای تعالی کسانی که در این سرزمین زندگی 
می کنند فراهم کرده اســت. آملی لاریجانی گفت: 
اگر مبارزات نیروی انتظامــی در بحث مواد مخدر 
نبود، مواد مخدر همه کشور را گرفته بود؛ البته این 
بدان معنا نیست که از وضع موجود راضی هستیم. 
او در پایان ادامه داد: در نظام جمهوری اســلامی هر 
دستگاهی وظایفی دارد اما ناجا از دستگاه هایی است 
که وظایــف خطیری در خدمت رســانی به مردم و 

حفظ و استقرار نظام جمهوری اسلامی دارد.

ژانر روز

دو ژانر پیچیده و به هم چسبیده
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روزنامه نگار
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امروز ژانر روز دوتاســت! یکی اصلی و آن یکی، 
فرعی. دیروز »آقای سنگ« عکسی از یک ستون 
آجری گذاشت که خشت اولش را معمار کج نهاده 
بود. البته ستونش کلا کوتوله بود و ماجرا به ثریا و 
قیف و قاف نمی رسید اما همین چندوجب ستون 
هم شــدید کج و کوله بود و گویــا فردی محض 
ترمیم، با چسب نواری پهن افتاده بود به جان ستون 
و کل وجود کوتاهش را »چســب مالی« )ترکیبی 
از »چســب پیچی« به عنوان صفــت دقیق فعل 
صورت گرفته بر »ستونک« به علاوه »ماست مالی« 
به  مثابه صفتی ناظر بر انجام دادن کاری به  صورت 
»شرتی پرتی« که خود مقوله دیگری است( کرده 
بود و طبیعتا نتیجه این تلاش مذبوحانه هیچ نبود 
جز همان که »آقای سنگ« نوشته بود: »مدیریت 
احمدی نــژادی«. »عذرا درمســیر واژگون 
شو« هم در واکنش به این توییت موجز و تصویر 
توصیف ناپذیر، عکسی از تابلو و سردر یک فروشگاه 
)که احتمالا سنگ می فروخت( گذاشته و ریپلای 
کرده بــود که »داداش تو کــرج نمایندگی ات راه 
افتــاد« »آقای سنگ« هم محض تأیید توییت 

کرد: »قشنگ معلومه از رو اکانت من دزدیدن!«
خب حالا اینها یعنی چه؟! یعنی چند چیز! اولا 
این که وقتی عکس توییت می کنید، مطمئنم که 
فکر ما را نکرده اید. الان نصف ستون مان رفت برای 
این که عکس یک ستون چلغوز را توصیف کنیم. 
ثانیا وقتی اســم کاربری تان را می گذارید »عذرا 
بدو بیا تو بغل مامان« و از این حرف ها، دیگر لازم 
نیست توییت خاصی بکنید. همین که هستید، کار 
ما درآمده! و ازهمه مهمتر این که دیروز عکسی از 
حیوان آزاری توی توییتر دست به دست می شد، 
شبیه به همه موارد قبلی. عکس قبلی را توصیف 

کردم که این یکی را نکنم! بگذریم اما بی آزار...
و امــا آن یکــی. دیروز »احســان بداغی« 
نوشــت: »گفته می شــود علی محمــد نوریان 
پسرخاله علی اکبر ولایتی اســت که بعد از فوت 
آیت الله هاشــمی، رئیس هیأت امنای دانشــگاه 
آزاد شد« و »فرشــید غضنفرپور« خودمان 
هم ســاعتی بعد توییت کرد: »میرزاده از ریاست 
دانشگاه آزاد برکنار شد و نوریان حکم سرپرستی 
گرفت. گفته می شــود او باجناق علی اکبر ولایتی 
رئیس جدید هیأت امناست.«  لذا برای این که لااقل 
برای خودم مشخص شــود این بنده خدا چه کاره 
آقای ولایتی است، احسان و فرشید را بازداشت و 
با آخرین متد، بازجویی کردم که لااقل مشخص 
شود چه کسی این حرف ها را »گفته«! حالا هرچه 
گفته، گفته باشــد! درهمین ممارست ها بودم و 
سخت، مشغول وررفتن با چراغ مطالعه مخصوص 
که »مهراوه خوارزمی« توییت کرد: »ولایتی در 
اقدامی خویشاوندگرایانه! پسرخاله یا باجناق خود 
)علی محمد نوریان( را به ریاســت دانشــگاه آزاد 
برگزیده! مسأله نسبت است، نه رانت!« کمی بعد اما 
» Mehdibabaei« نوشت: »با رفتن میرزاده 
از دانشــگاه آزاد آیا پاکســازی نزدیکان آیت الله  
هاشمی از قدرت آغاز شده است؟!« تا معلوم شود، 
مسأله پیش از این هم همان نسبت و خویشاوندی 
بوده! به ویژه آن که »فلســفي« هم توییت کرد: 
»حالا خوبه محسن  هاشمي براي انتخابات شوراي 
شهر تأیید صلاحیت شد؛ وگرنه بعدِ عزل میرزاده 
از دانشــگاه آزاد، بیکار مي موند، بنده خدا« بعدتر 
هم »یازدهِ یازده« نوشت: »تو جلسه رأی گیری 
دانشگاه آزاد، وزیر علوم و بهداشت نبودن. با توجه 
به ترکیب سایر اعضا پس به احتمال زیاد جاسبی 
هم به رفتن میرزاده رأی داده« تا ماجرا پیچیده تر 
هم بشــود و درحالی  که پیچیدگی این موضوع 
آهسته آهسته از پیچیدگی چسب های پیچیده 
به ســتون زپرتی بالا هم چســبناک تر می شد، 
»مهرداد« نوشت: »ز پارتی دان، نه از آرا که کوته 
دید گی باشد... که رأیی کز کَسان خیزد، تو آن را از 

جهان  بینی!«

از احمدی نژاد چه خبر؟
شهروند | کســی اصلا پرسید از احمدی نژاد 
چه خبر؟ آن همه شــور و اشتیاق چه شد؟ کجا 
رفت؟ راســتش این اســت که بعد از اعلام خبر 
عدم احراز صلاحیت آقایان احمدی نژاد و بقایی 
برای انتخابات ریاســت جمهوری تا یکی، دو روز 
هیچ خبری از طــرف دو بزرگوار مخابره نشــد. 
یعنی از این دیوار صدا درآمد که از دکتر صدایی 
درنیامد؛ تا دیروز که دکتر طی بیانیه ای به قسمتی 
از تخریب هــای اصولگرایی پاســخ داد و گفت 
که او و حمید بقایــی از هیچ کاندیدایی حمایت 
نمی کنند. در بیانیه احمدی نــژاد و بقایی حتی 
اشاره ای به تصمیم شــورای نگهبان هم نشده و 
تنها گفته شده »چنانچه استحضار دارید، درپی 
درخواست های گسترده و مکرر شما مردم عزیز، 
اینجانبان با احساس مسئولیت و برای صیانت از 
حقوق شما و خدمت به ملت و کشور آمادگی خود 
را اعلام نمودیم. اینــک با همه وجود و صمیمانه 
و درکمال تواضــع از عواطف گرم و حمایت های 
بی شائبه و همه جانبه تک تک شما مردان و زنان 
هوشــمند، غیور، مومن و انقلابــی ایران زمین 
که طی هفته های اخیر به اشــکال گوناگون ابراز 
شــد، تقدیر نموده و برای همیشه خود را مدیون 
بزرگواری و لطف شــما می دانیم. ما همواره خود 
را خادم کوچک ملت و سرباز انقلاب می شماریم 
و این را افتخــاری ابدی برای خــود می دانیم.« 
بیانیه ســپس تأکید می کند: »به صراحت اعلام 
می داریم که در انتخابــات پیش رو ازهیچ فردی 
حمایت نکرده و نخواهیم کرد.« به نظر می رسد 
این بیانیه در واکنش به خبرسازی هایی منتشر 
شد که طی آن ادعا شــده بود؛ احمدی نژاد پس 
ازعدم احراز صلاحیتش درشــورای نگهبان به 
 هوادارانش اعلام کرده که از حجت الاسلام رئیسی

 پشتیبانی می کند. 

حکم حکومتی برای احمدی نژاد؟ 
این خبر هم بی ارتباط با خبر بالا نیســت، 
یعنــی بالاخره قســمتی از خبــر مربوط به 
محمــود احمدی نــژاد اســت کــه نامش از 
فهرســت تأیید صلاحیت شــده ها توســط 
شــورای نگهبان خط خورد. چنانکــه به یاد 
می آوریم در انتخابات ریاست جمهوری  سال 
۱۳۸۴ که از قضا محمــود احمدی نژاد درآن 
پیروز شــد. محســن مهرعلیزاده و مصطفی 
معین دوکاندیدای نزدیک بــه اصلاح طلبان 
که توسط شــورای نگهبان ردصلاحیت شده 
بودند، با حکم حکومتــی رهبر معظم انقلاب 
به عرصــه انتخابــات بازگشــتند. از فردای 
روزی که مشــخص شــد احمدی نژاد هم به 
همان سرنوشــت دچار شده و پشــت فیلتر 
شــورای نگهبان مانده، این شایعه مطرح شد 
که قرار اســت یکی از آقایان )ظاهرا آیت الله 
 هاشمی شاهرودی از فقهای شورای نگهبان( 
در نامه ای از رهبر معظــم انقلاب بخواهد که 
احمدی نــژاد را با حکم حکومتــی به عرصه 
انتخابات بازگرداند. درعین  حال، نقل شــده 
که درجلســه رأی گیــری شــورای نگهبان 
درباره صلاحیت نامزدها آیت الله شــاهرودی 
به نفــع احمدی نژاد رأی داده اســت. رئیس 
ســابق قوه قضائیه بلافاصله به این شــایعات 
واکنش نشان داد و دربیانیه ای که روز گذشته 
منتشــر کرد، نوشــت: »درعصر ارتباطات و 
رسانه و درســایه توســعه فراگیر شبکه های 
اجتماعی و حجم گســترده و ســرعت بالای 
انتقال اطلاعات، یکی از مهمترین مخاطراتی 
که فضــای افــکار عمومی جامعــه را تهدید 
می کند، رشد و گســترش پدیده شوم شایعه 
است.« به نوشــته این بیانیه، »دفتر حضرت 
آیت الله العظمی  هاشمی شاهرودی )دام ظله( 
ضمــن تکذیب حمایت معظم له درجلســات 
شــورای نگهبان از یک کاندیدای بخصوص و 
همچنین ارسال نامه به مقام معظم رهبری و 
درخواست حکم حکومتی درتأیید صلاحیت 
کاندیدای بخصوصی«، این دســت شایعات را 

کذب و خلاف واقع عنوان کرد. 

 مگر جبهه مردمی چه کرده؟
 خدا دردتان را درمان کند! 

مرضیه وحیددســتجردی سخنگوی جبهه 
مردمی نیروهای انقلاب یا )جمنا( را که یادتان 
هست؟ اگر هم یادتان نیســت، به یاد بیاورید 
که او نخســتین زن وزیــر در تاریخ جمهوری 
اســلامی بود. آن هم در کابینــه احمدی نژاد. 
خب حالا که یادتــان آمد، ایــن را هم بدانید 
که او درکار های گذشــته بســیار تلاش کرد 
به عنوان ســخنگو ابهامات مربــوط به جمنا را 
برای رسانه ها توضیح بدهد. این که توانست یا 
نه، موضوع دیگری است اما دیروز در اظهاراتی 
گلایه آمیز گفت: »جبهــه مردمی، یک جبهه 
کارآمد است. نمی دانم جبهه چه کرده بود که 
این همه هجمه علیه آن صورت گرفت، معلوم 
شــد که بســیاری از به وجود آمدن این جبهه 
دردشــان آمد که امیدواریم خدا دردشــان را 
درمان کند.« او همچنین گفته؛ »از بین ۴نفر، 
دونفر از نامزدهای جبهه توسط شورای نگهبان 
تأییــد صلاحیت شــدند.« او همچنین گفته؛ 
»کاندیداهای ما جدی هســتند و پوششــی 
نیستند که به عنوان ساقدوش داماد به میدان 
آمده باشــند.« دســتجردی همچنین گفته؛ 
»وجود این دو کاندیــدا به منزله »نه« به وضع 
موجود اســت که امیدواریم به واسطه این دو 

کاندیدا اصلاحات را درکشور انجام دهیم.«
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شــهروند| کارزار انتخاباتی میرســلیم، به زبان  فرانســه کلید خورد. 
ســیدمصطفی میرســلیم که روز گذشــته با برگزاری یک نشست خبری 
فعالیت های انتخاباتی خود را آغاز کرد، در ابتدای ســخنانش متنی را به زبان 
فرانســه قرائت کرد تا آن چنان که در این متن نیز مورد تاکید قرار گرفته بود، 
»با »مردم دنیا« و آن هم »به صورت مســتقیم« سخن بگوید. تأکید ویژه این 
کاندیدای اصولگرا بر سیاست خارجی که به اعتراف دوست و دشمن، مهمترین 
دستاورد روحانی است، شاید تلویحا پذیرش این مسأله بود که او به عنوان یک 
اصولگرای ســنتی می خواهد میان خود و دیگر اصولگرایان که در تمام این 
چهارسال بیش از هرچیز برجام را به عنوان مهمترین دستاورد دولت در سیاست 
خارجی مورد انتقاد قرار دادند، فاصله بیندازد. بماند که در ادامه نشست به طور 
مستقیم نیز درباره برجام صحبت کرد و آن  را معاهده ای بین المللی دانست که 
اگر کسی آن را محترم نشمرد، باید پاسخگو باشد. او البته از این نیز پا پیشتر 
گذاشــت و با تأکید بر لزوم دوری از تندروی و کُندروی در سیاست خارجی، 
به صورت غیرمستقیم شعار »اعتدال« داد؛ شعاری که از قضا کلیدواژه روحانی 
در انتخابات چهارسال پیش و البته عنوان اصلی دولت او طی این چهارسال بود. 
با این حال در چند جمله بعدتر اولویت سیاست خارجی خود را »تبدیل 
جمهوری اســلامی ایران به مرکز امن تبادلات فراقــاره ای از طریق تکیه 
بر اشتراکات و گســترش گفت وگو و تعامل ســازنده در سطح منطقه ای 
و بین المللی« دانســت؛ با این همه در واکنش به یکی از همان نخســتین 
ســوال های خبرنگاران که از احتمال کناره گیری او به نفع رئیسی پرسیده 
بود، با لحنی به دور از آنچه شــعارش را داده بود، گفت: کســی جرأت ندارد 
از من درخواســت کناره گیری کند!« میرسلیم پس از این اظهارنظر تند در 
مورد رئیسی، در پاسخ به سوال بعدی به موضوع شکایتش از قالیباف اشاره 
کرد و گفــت: در درجه اول به عنوان عضوی از مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام پیگیر تخلفات شــهرداری بــوده ام و در روزهای اول ســرکار آمدن 
قالیباف، او به منزل من آمد و با او صحبت کــردم و خیرخواهش بودم و در 
اســفند ۱۳۹۳ به او گفتم که در شــهرداری خلاف هایی صورت می گیرد 
که قالیباف پاسخ داد دســت روی دلم نگذار، واویلاست. به او گفتم باید آنها 

را درست کنی و اعمال باید درســت انجام گیرد. او در ادامه سخنانش نیز با 
کنایه به قالیباف گفت: در صحنه سیاســت هر کس گرفتار اشــتباه شد، 
باید ســریعا اشــتباه خود را تصحیح کند؛ نه این که با دروغ و دغل بخواهد 
 ظاهرنمایــی کند. این موارد غلــط و قابل قبول نیســت و توهین به مردم

 محسوب می شود. میرسلیم در ادامه نوک پیکان انتقادش را به سمت کل 
مجموعه اصولگرایان گرفت و گفت که با وجود اهداف و نیت مشترک با جمنا، 
این تشکیلات با او و دوستانش در حزب موتلفه اختلاف سلیقه دارد و بهتر 

است انتخاب به مردم واگذار شود.
با این همه اوج سخنان تند میرسلیم مربوط به زمانی بود که به سخنان اخیر 
محمدرضا باهنر واکنش نشــان داد و گفت: تصمیم را در حزب می گیریم و 
اقدامات من از زبان خودم باید بیان شــود و دیگران حق ندارند از طرف من 
این کار را بکنند. ما آمده ایم به مردم خدمت کنیــم و تا آخر ادامه خواهیم 

داد. از آقای باهنر هم ممنون می شــوم و بهتر است به کارهای خود برسند! 
او پس از آن و هنگامی که قرار بود به ســوالی درباره نحــوه برقراری ارتباط 
خود با مقام معظم رهبری پاســخ دهد، بشدت علیه همه روسای جمهوری 
از ابتدای انقلاب تاکنون تاخت و گفت: در ابتدای صحبت هایم نویدی دادم 
که ما آمده ایم مژده دهیم که گرفتار خودکامگی نخواهیم شد و اگر می بینید 
روسای جمهوری از بنی صدر تاکنون منهای هشت ســال ریاست آیت الله 
خامنه ای و شــهید رجایی هرکدام به نوعی کم و بیــش دچار خودکامگی 
شــدند، به دلیل وابستگی هاســت. او در ادامه حزب موتلفه را ســر منشأ 
اصولگرایی معرفی کرد و خود را ازجمله نخستین کسانی که وقتی دیده واژه 
محافظه کاری نامناسب است، طی بررسی و مطالعه به این نتیجه رسیده که 
کارشان مبتنی بر اصول است و خودشان، اصولگرا. با این حال او با همان نگاه 
انتقادی سخنانش را ادامه داد و گفت: عده ای اصولگرایی را به خود بسته اند که 
با آن کاری نداریم. اگر مرحوم عسگراولادی هم زنده بود، قطعا  از آنچه موتلفه 
انجام داده، خوشحال می شدند. با این حال هنگامی که خبرنگاری از او پرسید، 
اگر سرمنشأ اصولگرایی هستند، چرا حاضر به کناره گیری به نفع دو کاندیدای 
دیگر این جریان نیست، اندکی آرام تر از قبل گفت: ما با هم دشمنی نداریم و 
تنها رقابت می کنیم و می خواهیم گوی سبقت را در زمینه خدمت رسانی به 
مردم بر مبنای اعتقادات و سابقه، تجربه و آگاهی از یکدیگر برباییم. میرسلیم 
درعین حال تصریح کرد: این را نشــان خواهیم داد و مردم باید با رأی خود 

تشخیص دهند و این با کناره گیری معلوم نمی شود. 
و اما پایان ماجرا! میرسلیم که از ابتدای سخنانش تلویحا عملکرد دولت 
به ویژه در بحث سیاست خارجی را تأیید کرده و هدف خود را نیز مشابه آنچه 
روحانی طی این چهارسال ســعی در انجامش داد، توصیف کرد و در طول 
سخنانش نیز از خجالت یک به یک کاندیداها و حتی برخی شخصیت های 
اصولگرا درآمد، درنهایت هنگامی که از مهمترین رقیبش ســوال شــد، از 
»دولت« نام برد و گفت: سرسخت ترین رقیب در انتخابات را دولت می دانم 
و درعین حال که خیرخواه دولت هستیم، از اول منتقدشان بودیم. میرسلیم 

تصریح کرد: باقی ماندن روحانی به ضرر کشور است.

میرسلیم در نخستین نشست خبری:

کسی جرأت درخواست کناره گیری مرا ندارد
  به عنوان عضوی از مجمع تشخیص مصلحت نظام پیگیر تخلفات شهرداری بوده ام

دستیار رئیس جمهوری در امور اقوام و اقلیت ها: 

ابلاغیه شورای نگهبان خارج از مسئولیت آیت الله جنتی بود
حیدری در صحن علنی مجلس: 

مرکز تحقیقات استراتژیک دلایل حصر و حبس مسئولان سابق کشور را بررسی کند

عارف در نطق میان دستور: 

حصر و ممنوع التصویری در  شأن نظام نیست

ایلنا| دستیار ویژه رئیس جمهوری در امور اقوام و 
اقلیت های دینی و مذهبی درباره ابلاغیه اخیر دبیر 
شورای نگهبان مبنی بر عدم مجوز ورود اقلیت های 
دینی در انتخابات شوراهای شــهر و روستا با بیان 
این که این ابلاغیه خارج از حوزه مسئولیت آیت الله 
جنتی صورت گرفته اســت، گفت: وظیفه شورای 
نگهبان تفسیر قانون اساسی است، نه قوانین عادی 
کــه دولت هم براســاس مصوبه مجلس شــورای 
اسلامی، به آن عمل می کند. علی یونسی گفت: البته 
باید یادآور شــد که قوانین عادی، بعد از تصویب در 
مجلس شورای اســلامی به تأیید شورای نگهبان 
می رسد و وقتی آن قانون، مغایر شرع و قانون اساسی 

تشخیص داده نشود، ابلاغ و لازم الاجرا می شود. در 
مورد قانون انتخابات شوراهای شــهر و روستا هم 
به همین شــکل بوده اســت. به گفته دستیار ویژه 
رئیس جمهوری، قانون شــوراها که توسط مجلس 
تصویب شده به تأیید شــورای نگهبان هم رسیده 
پس لازم الاجرا است. در این قانون، مجلس ناظر بر 
انتخابات شوراهاست و اگر تفسیری هم لازم باشد، 
باید توسط خود مجلس انجام گیرد.یونسی گفت: 
پاسخ دولت، در این مورد نیز همان است که رئیس 
مجلس داده اند و شوراها مکلف هستند که به قانون 
مصوب ابلاغی عمل کنند و ثبت نام اقلیت های دینی 

هم براساس همان قانون بلامانع است.

شهروند| غلامرضا حیدری درجریان نشست 
علنی روزگذشته مجلس نسبت به موضوع حصر 
و ممنوع التصویری تذکر داد و از روحانی به عنوان 
رئیس شورایعالی امنیت ملی درخواست کرد که 
تقاضای رفع حصر آقایان کروبی و موسوی و سرکار 
خانم رهنورد و لغو ممنوع التصویری آقای خاتمی را 

ازمقام معظم رهبری پیگیری کند.
 این نماینــده اصلاح طلب مجلس با اشــاره به 
شرایط سنی محصورین، نسبت به این که اتفاقی 
که برای آیت الله  هاشمی افتاد برای آنها نیز پیش 
بیاید، ابراز نگرانی کرد و گفــت که ادامه حصر در 
شأن نظام جمهوری اسلامی نیست. او گفت: از مقام 

معظم رهبری تقاضا داریم که عنایت ویژه مبذول 
فرموده و به مســئولان مربوطه دستور دهند که 
این حصر بیش از این کشدار نشود. اطمینان دارم 
این بزرگــواران از نجیب ترین، باوفاترین به ملت و 
مملکت هستند. عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس شورای اسلامی اعلام کرد: جا دارد از مراکز 
تحقیقات کشور خواسته شود، مطالعه ای عمیق 
و همه جانبه انجام گیرد که چــرا از ابتدای انقلاب 
تاکنون، روسای جمهوری، نخست وزیران و روسای 
مجلس عموما به حبس یا حصر کشیده شده اند. 
حیدری خاطرنشان کرد: هنگامی که این مسأله 

به صورت یک روند دربیاید، قابل تأمل خواهد بود.

شهروند| رئیس فراکسیون امید مجلس شورای اسلامی نخستین نطق 
میان دستورش را روز گذشته درحالی ایراد کرد که بیش از ۵۰نفر از اعضای 
این فراکسیون و همچنین دیگر نمایندگان مجلس با حضور درصندلی های 
دو ردیف جلویی صحن علنی از سخنانش استقبال کرده و با پایان این نطق نیز 
با حرکت به سمتش با او دست داده و مصافحه کردند. محمدرضا عارف دراین 
نطق که در ۱۰بند تنظیم شده بود، ابتدا به اهمیت مسائل اقتصادی و معیشتی 
با محوریت اقتصاد مقاومتی تأکید کرد و در ادامه با بیان این که پیشرفت کشور 
نیازمند تفاهم ملی، همگرایی و همدلی ملت، دولت و همه ارکان نظام است، 
پیشنهاد کرد که هرچه زودتر گفت وگوی ملی درمجلس ساماندهی شده و 
درسطح کشور و همه نهادها توسعه یابد. او برجام را موفقیت بزرگ تمام ارکان 
نظام دانســت و با پرهیزدادن از تخریب آن، تأکید کرد که مردم، نخبگان و 
فعالان اقتصادی کشــورمان خواستار توافق هســته ای بودند تا بتوانند در 
امنیت، صلح و آرامش به رشد و رونق اقتصادی دست یابند و در ادامه هشدار 
داد که این مهم به بهانه کشمکش های انتخاباتی، مورد خدشه و تهدید قرار 

نگیرد. عارف همچنین برقراری مجدد عقلانیت، تدبیر و آرامش درمنظومه 
قوه مجریه توسط رئیس جمهوری را قابل تقدیر دانست و گفت: دستاوردهای 
دولت یازدهم ازجمله رشد اقتصادی، مهار تورم و طرح تحول سلامت قابل  
تقدیر و تخریب دستاوردهای ارزشــمند دولت، جفاست و با منافع ملی در 
تضاد است. عارف درنخستین نطق میان دستورش به مسائل چالش برانگیز 
سیاست داخلی ازجمله حصر یا اعمال دیگر محدودیت های سیاسی نیز اشاره 
کرد و با اشاره به اقتدار، ثبات و پشــتیبانی مردم از نظام جمهوری اسلامی 
ایران گفت: هرگونه حصر، ایجاد محدودیت و ممنوع التصویری دلسوزان و 
یاران انقلاب در شأن این نظام نیست و باعث ایجاد هزینه های غیرضروری و 
جبران ناپذیر شده و می شود. او از رئیس جمهوری درخواست کرد؛ با استفاده 
از جایگاه قانونی خود و با استفاده از تجربیات گذشته، با رایزنی با ارکان نظام، 
اطمینان لازم را فراهم کرده که با رفع حصر و برطرف شدن محدودیت های 
موجود، نه تنها تهدیدی متوجه امنیت و آرامش کشــور نخواهد شد، بلکه 
تلخی حوادث گذشته با شیرینی تفاهم و همدلی جایگزین می شود. رئیس 

شورایعالی سیاست گذاری اصلاح طلبان به انتخابات ریاست جمهوری نیز 
پرداخت و با استقبال از تحقق اجماع نسبی بین اصولگرایان گفت: امیدوارم 
با حضور قدرتمند هر دوجبهه اصلی سیاسی کشور درصحنه انتخابات، شور 
و نشاط و مشارکت بالا را شاهد باشیم. عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس نســبت به فضای امنیتی در دانشــگاه ها نیز انتقاد کرد و از وزرای 
مربوطه خواســت که انتظارات به حقِ دانشگاهیان را در رفع فضای امنیتی 
برآورده کنند. رئیس شورایعالی سیاســت گذاری اصلاح طلبان همچنین 
برحقوق شهروندان درمورد جریان آزاد اطلاعات نیز اشاره کرد و با تأکید بر 
اهمیت دستیابی به لیست واحد برای این جریان سیاسی در انتخابات شوراها 
گفت: رسیدن به لیست واحد در انتخابات شوراهای اسلامی شهرهای بزرگ 
کشور، به عنوان جهت گیری اساسی اصلاح طلبان و با سازوکار تعیین شده 
و شفاف، با تأکید بر معرفی نامزدهای پاکدست، شایسته و متخصص برای 
 ایفای نقش درپارلمان های شــهری و محلی، با دقــت و جدیت مورد عمل

 قرار خواهد گرفت.

رئیس جمهوری از تراکم فروشی در شهرداری ها انتقاد کرد


